
 
 

Minnesanteckning Uppdragsgrupp Vårdövergång i Samverkan 

Datum:  2023-08-31 

Plats:   Boråsregionen, Sjuhärads kommunalförbund 

Närvarande: 

Sonja Nilsson, Anna Lindeblom, Marie Elm, Lotta Andersson, Gunnel Wessbo, 

Mattias Olerot, Annika Arvidsson, Erika Björklund (med till 9.45), Olga Lacatus, 

Elvy Johansson, Maria Glemfelt, Anneli Westberg, Emma Noring (med till 9), Anna-

Lena Ingelhag, Behnaz Farbod, Pernilla Berglund, Mia Börjesson Olsson, Charlotte 

Bliesener Falkenström samt Anna-Lena Hardtmann.  

Frånvarande: Malin Hummel 

            

§ 1. Mötets öppnande  

Ordförande hälsade alla välkomna och öppnade mötet.  

 

§ 2. Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes efter att en övrig fråga lagts till. Justeringar gjordes i 

anteckningarna från vårt möte den 1 juni. § 5 Kort information från olika 

grupperingar/SAMSA förvaltning (Förtydliganden), § 5 SAMSA förvaltning – 

ersättare (Korrigering) och § 8 Förvägsplanering (Förtydligande). 

Minnesanteckningarna från förgående möte är publicerade. Anna-Lena Hardtmann är 

sekreterare på dagens möte. 

 

§ 3. Årshjulet – Vad ska göras?                                                         

Augusti: Inget i årshjulet.                                  

September: Revidering av dokument och översyn hemsida, pågår se § 7.              

Oktober: Workshop i oktober är inte rimligt utan det är bättre att tidigarelägga vårens 

workshop till mars. Samma grupp bör kunna planera och Elvy Johansson kommer 

också deltaga. I oktober ska det enligt årshjulet också göras en översyn av 

återinskrivningar, men vi avvaktar med detta då det tidigare inte gett så mycket och i 

stället fokuserar på avvikelser och bedriver ett förbättringsarbete utifrån det.   

                                   

§ 4. Övriga frågor                              

Det är under punkten övrigt som vi tar hand om de verksamhetsnära frågorna.  

Kort information från olika grupperingar 

Ledningsrådet                                          

Ledningsrådet är pausat och ingen information finns.  



 
 

SAMSA-grupperingar 

Inga möten för SAMSA förvaltning, SAMSA utveckling eller SAMSA rutin är 

genomförda sedan sist.   

Styrgrupp närvård och Närvårdskontoret 

På föregående möte i Styrgrupp närvård 2 juni togs bland annat följande upp: Karin 

Scharl har nu en ordinarie plats i AU efter Boubou Hallberg. Plats nummer två i 

Styrgrupp närvård efter Boubou Hallberg är oklart. Joakim Höstner som är tf. 

sjukhusdirektör kommer inte sitta med som planen ser ut nu. Ny medarbetare till 

tjänst på Närvårdkontoret är klar. Det blir Karin Jensen som idag arbetar som 

medicinskt ledningsansvarig sjuksköterska och dataskyddsassistent inom barn- och 

utbildningsförvaltningen i Marks kommun. Hon kommer börja sin tjänst den 1 

oktober och har en tillfällig projektanställning på 100% till 31 december 2024. Karin 

är specialistutbildad sjuksköterska och även projektledare. Tjänsten finansieras av 

projektmedel för psykisk hälsa. Kommentarer på förslag till ny rutin för in- och 

utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i Västra Götaland har samlats ihop och 

skickats in till GITS. Ny rutin skulle tas upp på senaste VVG men bordlades då 

beredningen inte var klar och det är nu oklart hur detta hanteras vidare. Styrgrupp 

fick före sommaren information om vikten av god dokumentation, men på mötena 

under sommaren konstaterades att dokumentationen fortsatt är bristfällig.  

 

Information ifrån SAMLA 

Vårgårda har stora svårigheter med utskrivning från Alingsås sjukhus och ett arbete 

pågår med samtal och möten. Ingen övrig information från samverkansarbetet i 

SAMLA.  

Sköra äldre                                    

Workshoppar och fokusintervjuer är genomförda. Det som ligger närmast i tid är att 

ta fram rutiner och arbetssätt för Clinical Frailty Scale och arbetssätt för 

kommunikation läkare-läkare NÄVA och vårdcentral. 

Bårhusremissen                                              

Inget nytt gällande arbetet med bårhusremiss.   

Sammanhållen vård och omsorg                         

SKR har ett arbete gällande sammanhållen vård och omsorg där man ska man lyfta 

goda exempel i omställningen. Regionen har dålig representation och Maria Glemfelt 

kommer bevaka.   

Program Millenium                                   

Ingen ny information finns och inte heller någon samverkan mellan de olika 

huvudmännen. Olika benämningar finns vilket försvårar kommunikation och 

förståelse, men i samverkan använder vi Program Millenium. Arbetsnamn för den 

modul som motsvarar SAMSA är Samvyn. Man säger att tidplanen för införandet 

hösten 2024 håller, men validering tillsammans med SÄS är förskjutet. Under två år 



 
 

kommer man behöva arbeta i två system eftersom de olika delregionerna går in i tre 

omgångar. 

Sommaren                                

Behov av bättre dokumentation i SAMSA och bemötande är punkter som kommit 

upp under sommarens möten. Alla verksamheter har haft en förhållandevis bra 

sommar, men några enheter har haft det svårare på grund av sjukdomar. Charlotte 

Bliesener Falkenström har under sommaren gått bredvid i olika verksamheter på 

samma sätt som tidigare år. I år var hon med på ambulansen, akuten, kommun, 

psykiatri och vårdcentral. Hon kommer i vanlig ordning återkoppla till ansvariga 

chefer.  

Film gällande Socialtjänst och FAQ     

Vid mötet i april gjorde Cecilia Axelsson, Göteborgsregionen, en presentation kring 

Socialtjänstlagen (SoL). Önskemål var att fler får möjlighet att höra detta och kanske 

en inspelning vore bra. En FAQ vore kanske också värdefullt. Närvårdskontoret har 

kontaktat Cecilia för fortsatt dialog och fått ett positivt svar och en inspelning är nu 

på gång. Om någon har något som man vill lägga till eller trycka extra på utifrån 

presentationen så meddelas detta till Närvårdskontoret inom en vecka. Gruppen 

kommer få tillgång till manus för att kommentera. Att dela upp inspelningen i flera 

avsnitt är en god idé. Även FAQ kommer ordnas.  

Fax av rehabepikris                        

På mötet före sommaren 1 juni påminde Maria Glemfelt om att önskemål finns för 

att genomföra pilot för att inte faxa rehabepikris. Elvy Johansson, Ulricehamn och 

Erika Björklund, Svenljunga skulle efterfråga på hemmaplan om man kan tänka sig 

att vara med. Frågan om att sluta faxa rehabepikris skulle också lyftas till AU i 

augusti. Under sommaren, 5 juli, kom ett utskick med beslut att SÄS generellt slutar 

att faxa rehab-epikriser med start 1 september. Vid svårare eller komplexa fall ska 

epikris kunna skickas. Det blev en hel del kommentarer kring beslut och 

tillvägagångssätt. Frågan lyftes på AU den 24 augusti och Karin Scharl ville att 

ansvarig chef skulle bjudas in till uppdragsgruppen, vilket inte bedömdes lämpligt. 

Däremot har Charlotte Bliesener Falkenström på uppmaning av Karin Scharl haft 

kontakt med ansvarig chef vid ett flertal tillfällen. Man har på SÄS tappat många 

personal och man vädjar om hjälp. Man vill att det ska fungera och ser att samverkan 

är viktig och alla behöver hjälpas åt. Man kommer nu inte genomföra förändringen 

från SÄS sida den 1 september, men man har kommit med ett nytt förslag. Om 

förslaget godtas på mötet idag så kan man komma överens om när det ska börja gälla 

och om det inte godkänns så lyfts frågan åter till AU/Styrgrupp. Förslag är att 

utskrivningskoordinatorerna skriver ut fysioterapi/arbetsterapi-journal och skickar 

med läkarepikrisen. Hela journalen tycker mottagande parter inte är aktuellt utan det 

ska vara en sammanfattning. Gruppen påminns om att man i oktober kommer få 

möjlighet att bifoga dokument i SAMSA. Rehab Närhälsan skulle klara en 

förändring där man slutar med fax men behöver få mer tid för att ändra arbetssätt om 



 
 

SAMSA ska vara enda informationskälla. Kommunerna anser att man tills vidare 

behöver få information på nuvarande sätt då informationen i SAMSA inte är 

tillräcklig. Längre diskussion sker. Styrgrupp närvård får följande sammanfattning 

presenterad på möte i morgon, den 1 september. Sammanfattning: 

Epikris/Sammanfattning ska fortsatt faxas men det spelar ingen roll vem på SÄS som 

gör det. När det är möjligt att bifoga dokument i SAMSA ska diskussionen tas upp 

igen och i en framtid bör dokumentationen bli bättre i SAMSA och bifogade filer/fax 

ska inte behövas.  

Dialog kring tvåpartsärende – ett lärande                        

Inför dagens möte var ett exempel för lärande utskickat. Då tillräcklig 

bakgrundsinformation inte finns vid dagens möte och man behöver god tid för att 

hantera ärendet så kommer det tas till avvikelse-analysgruppen för fortsatt hantering 

och återkoppling. 

Information i SAMSA                                            

Borås Stad har haft flera avvikelser där man saknat information i SAMSA kring 

patienter som varit på SÄS i samband med överdos. Det har funnits oklarheter 

gällande psykiatrins kontakt med patient. Frågan till SÄS är om någon ändring i 

rutiner är gjord, men så är inte fallet. SÄS tar med frågan för intern diskussion.  

Mötet 16 november                                                                

Den 16 november är ett möte i uppdragsgruppen inbokat, men detta behöver ändras. 

Nytt förslag är den 14 november samma tid på Teams och tiden godkänns.  

Öppenvårdsprocessen      

Fråga har ställts från länsgemensam nivå hur man implementerat riktlinjen för 

öppenvård. Ingen delregion har gjort detta då man inväntar länsgemensam rutin. 

Delregionen har sedan tidigare inarbetade rutiner och för att kunna arbeta på ett bra 

sätt så görs inga ändringar i nuläget utan vi inväntar den länsgemensamma rutinen.  

Ny struktur och arbetssätt                      

Arbetet kring arbetssätt och organisation för Närvårdssamverkan Södra Älvsborg 

pågår. Organisationen upplevs idag som rörig och ibland inte som effektiv. 

Kommentarer är inkomna (18 augusti) och förtydligande och justeringar är gjorda. 

De kommentarer som inkommit gäller vissa otydligheter i dokumenten, tankar kring 

representation i uppdragsgrupperna och hur den lokala samverkan ska fungera. 

Utskick av justerade dokument är gjort i samband med kallelsen till Styrgrupp 

närvårds möte den 1 september. Tankern är att beslut av förslaget ska tas vid det 

mötet. Om förslaget godkänns så kommer Uppdragsgrupp Vårdövergång i 

Samverkan upphöra och en Beredningsgrupp kommer finnas som arbetar med frågor 

som berör alla målgrupper och en ny uppdragsgrupp Vuxna-äldre tillkommer.  

Överenskommelse för ADL-intyg                                          

Frågan har inkommit från MAR-gruppen om var kan man hitta information om 

överenskommelse och underlag för beställning för de ADL-intyg som 



 
 

försäkringskassa, kommun eller enskild person kan behöva för olika beslut. Mia 

Börjesson Olsson eftersöker och återkopplar med information.  

SÄS enheter byter namn                                                  

Inför Millenium kommer man behöva ändra namn på avdelningarna på SÄS vilket 

påverkar SAMSA och MedControl. Lista på ändringar skickas till Uppdragsgrupp 

Vårdövergång i Samverkan och Styrgrupp närvård.  

 

§ 5. Delregional tillämpning för in- och utskrivning från sluten hälso- och 

sjukvård                                                     

Styrgrupp närvård önskar att en större utvärdering görs av arbetet enligt den 

delregionala tillämpningen för in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård när 

det gått ett år. Frågan om syftet behöver lyftas åter till Styrgrupp närvård så att 

gemensamma resurser läggs på rätt saker. Utskrivningskoordinatorerna tycker det är 

svårt med informationen i SAMSA, sen saknas information från verkställighet i 

kommunen. Vårdbegäran är inte alltid helt ifylld gällande insatser från bland annat 

hemtjänst. I de flesta kommuner är chefer för utförare inte inne i SAMSA. 

Möjligheten för att alla berörda ska vara i SAMSA är ett arbete som måste göras i 

kommunerna. Borås Vård- och äldreförvaltning har chefer och hemtjänstsamordnare 

i SAMSA och även chefer för Vård- och omsorgsboende kommer få behörigheter. 

Hos Borås Sociala omsorgsförvaltning har också enhetschefer behörighet i SAMSA. 

Om det finns ärenden som behöver belysas som exempel så kan de skickas till 

Närvårdskontoret så kan avvikelse-analysgruppen hantera och återkoppla.  

Ansvarsfliken måste bli bättre och förslag var att vi diskuterar några exempel i 

uppdragsgruppen framöver, men gruppen känns för stor och en mindre grupp tillsätts 

med Lotta Andersson, Behnaz Farbod, Maria Glemfelt och Närvårdskontoret som 

också blir sammankallande.  

 

§ 6. Samordnad Individuell Plan – SIP                                           

Maria Glemfelt sammanfattar vad som behöver göras kring SIP. Dialogfrågor 

presenteras; Basala kunskaper/erfarenheter saknas och förslag är att 

workshoppar/arbetsmöten genomförs i det lokala samverkansområdet där alla 

verksamheter är representerade och att man arbetar ”hands on”. Man kan behöva 

diskutera vilka målgrupper som är aktuella, till exempel från ung till vuxen. Man 

behöver också diskutera hur utbildning av SIP-samordnare ska se ut framöver. 

Många tycker att det är svårt med SIP. Skaraborg är ett exempel där man arbetat 

fram material och Maria Glemfelt ska efterfråga om vi kan få ta del av materialet via 

länk. Dokumentation för SIP-mötet är idag inte så bra och behöver diskuteras och 

alla behöver skriva sin del och att det ska kunna ske på sittande möte. Man ska också 

kunna hänvisa till de olika verksamheternas planer för att underlätta. Inga SIP-träffar 

är planerade i höst, men gruppen bedömer att ett tillfälle för vuxna och ett för barn-



 
 

unga bör genomföras.                        

Presentationen bifogas minnesanteckningen.  

 

§ 7. Genomgång av läxor/uppdrag                               

Genomgång gjordes av läxorna. För mer information, se dokument som bifogas 

minnesanteckningen. 

Patienternas upplevelse av vårdövergången                            

Gruppen som skulle se över vilka åtgärder som skulle kunna göras utifrån den 

klustring som gjordes har haft möte. Sammanställning presenteras. Gruppen framför 

följande:  Flest kommentarer har kommit gällande sjukhuset vilket man tror kan bero 

på att sjukhusvistelsen är mest påtaglig och ligger nära i tid, inget, för gruppen, nytt 

har framkommit, de som lämnat förbättringsförslag är ju de som av någon anledning 

är negativa men de representerar bara en liten del av de som svarat. Viktigt att tänka 

på att kommentarerna är från en person vid ett tillfälle. Gruppen anser att det har 

lagts mycket resurser (tid och pengar) utan att man får fram något konkret som man 

kan arbeta vidare med. Både SÄS och Närhälsan har egna enkäter som de skickar ut 

och det finns dessutom nationella enkäter. Styrgrupp närvård har tagit beslut om att 

enkätens frågor ska genomföras per telefon framöver och då med ett antal patienter 

under en begränsad tid. Sammanställningen kommer presenteras för Styrgrupp 

närvård och förslaget är att varje verksamhet själva tar ansvar för att åtgärda det som 

finns i sammanställningen. Det finns också forum där dessa frågor skulle kunna 

lyftas som till exempel patientråd och i samverkan med olika patient- och 

pensionärsföreningar. Sammanställning bifogas minnesanteckningen.  

Broschyr som stöd till utskrivningskoordinatorerna och Broschyr till patienter                 

Ingen fortsatt diskussion har skett i gruppen. Från SÄS framför man att de broschyrer 

som finns idag inte lämnas ut till patienterna och man tycker inte att resurser ska 

läggas på detta i nuläget. Mötet håller med och punkten tas bort från läxor. 

Arbete med ambulansen                                

Gruppen som ska arbeta med samverkan ambulans, kommun och primärvård har haft 

ett möte under våren. Ingela Sunneskär har varit sammankallande. Omtag för 

gruppens arbete tas vid nästa möte. 

Utbildning kring Rutin för trakeostomi, ventilator och hostmaskin                                   

Frågan kring utbildning för Rutin för trakeostomi, ventilator och hostmaskin lyftes 

till Styrgrupp närvård som beslutade att ett stödmaterial för implementering av 

delregional rutin för behandling av trak- ventilator och hostmaskin skulle tas fram. 

Materialet är klart och är utskickat. Materialet finns också publicerat på 

Närvårdssamverkans hemsida.  

Kompetensplan       

Styrgrupp närvård beslutade den 2 juni att en plan för utveckling i samverkan kan tas 



 
 

fram. Ingela Sunneskär var sammankallande och frågan är hur vi arbetar vidare med 

detta. Ett omtag görs och Närvårdskontoret kallar till möte.   

Översyn dokument                                   

Översyn av dokument fortsätter och justeringar görs av formalia för vissa dokument 

för att kunna publiceras på nytt. Information kommer när nya dokument publiceras. 

Frågor kring vissa dokument är utskickade och responsen har varit lite olika men 

förslag är framtaget på fortsatt hantering.  

Dokument gällande Covid kopplade till rehab är borttagna från hemsidan.  

Nödvändig information i SAMSA vid in-och utskrivning i slutenvården är utskickad 

inför mötet med förslag på tillägg. Tilläggen godkänns och följande dokument/rutin 

kan tas bort; Instruktion för dokumentation i SAMSA för sjukhus och kommun vid 

transport från SÄS till korttids- eller vård-och omsorgsboenden liggande och 

sittande transport och Rutin för medskick av läkemedel, förbandsmaterial och 

nutritionsprodukter i samband med utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. 

Arbetsrutin Mobilt Psykiatriskt team: Vissa justeringar är gjorda kring formalia, men 

oklarheter kring tillgänglighet under dygnet och målgrupper finns och dokumentet 

får ses över av den grupp som tog fram det. Karin Jensen tar över dokumentet och 

ansvarar för fortsatt arbete. 

Arbetsrutin Närsjukvårdsteam har en länk som inte fungerar och Remiss till 

Närsjukvårdsteamet SÄS länkar till ett gammalt dokument. Länkarna i dokument och 

på hemsida tas bort då informationen som finns i övriga dokument är tillräckliga.       

I fortsättningen ska vi inte spara och publicera ”andras dokument” utan länka till 

aktuellt dokument som får göras tillgängliga för alla så att det fungerar. Det är inte 

bra att spara och publicerar dokument som vi på kontoret inte ”äger” eftersom vi då 

inte vet när de uppdateras osv. Det är ju på samma sätt som att kommun eller region 

inte bör spara ner och publicera dokument som Närvårdskontoret ”äger” då de kan 

bli för gamla utan det är bättre att länka.                            

Receptförnyelse från hemsjukvården Ögonmottagning SÄS är justerad på SÄS men 

ska den ligga på hemsidan? Hantering av receptförnyelse skulle kunna ske i SAMSA 

på sikt, men tills något annat beslutats så publiceras länk till nytt dokument.                                             

Behov av dokument gällande information från logoped och dietist vid utskrivning 

från slutenvården finns och SÄS får arbeta vid med detta.   

Workshop                             

Närvårdskontoret har tagit fram informationen som efterfrågats om deltagandet i 

workshopparna och följande presenteras; 10 maj; Kommun 47, SÄS 9 och 

Vårdcentral 4 (privat 3 och Närhälsan 1) 11 maj; Kommun 38, SÄS 10 och 

Vårdcentral 8 (privat 6 och Närhälsan 2). Styrgrupp närvård vill att alla som varit 

med ska få information om det som framkom på workshopparna och vilka åtgärder 

som planeras. En arbetsgrupp skulle tillsättas som går igenom vilka åtgärder som kan 

göras. Steg ett var att i mindre grupp först sortera ytterligare för att se vem som 

”äger” de olika frågorna vilket är gjort och resultatet presenteras. Styrgrupp närvård 

får detta presenterat och förslaget är att de tar ansvar för att åtgärder vidtas för sina 

punkter. För de frågor som inte tillhör specifik verksamhet behöver alla 



 
 

verksamheter fundera på sin del i frågan. Sammanställningen ska publiceras på 

hemsidan i befintlig form. Sammanställning bifogas minnesanteckningen.      

Förvägsplanering                                      

Styrgrupp närvård har beslutat att en pilot ska genomföras i Borås och Bollebygd. 

Gruppen som ska ta fram rutiner och checklistor har utökats med ytterligare 

deltagare och ytterligare några tillkommer framöver. Ett möte genomfördes 29 

augusti med fortsatt planering. Gruppen anser att upptagningsområdet ska vara de två 

geografiska områdena i sin helhet. Gruppen är nu uppdelad i två undergrupper som 

kommer arbeta med checklista för planerings-sjuksköterska och information till 

patient respektive genomförandebeskrivning och rutin för pilot. Framöver ska hela 

arbetsgruppen också arbeta med att fram ett gemensamt powerpointmaterial för 

information till olika verksamheter och diskutera hur avstämning/uppföljning ska 

ske.                                               

Egengranskning                                           

Enkäterna är nu justerade utifrån de kommentarer som inkom och är publicerade, 

liksom justerade handlingsplaner. Slutdatum för att fylla i enkäten är satt till 31 

oktober. Alla verksamheter kommer få sin statistik och en sammanställning för 

helheten ska göras och presenteras i december. Länk till hemsidan Egengranskning 

SAMSA - Public_VardsamverkanVG                        

 

§ 8. Avvikelser      

Analysgruppen hade möte den 15 augusti och presentation görs av diskussionerna 

som var på mötet. På föregående möte i Uppdragsgruppen föreslog analysgruppen att 

de skulle ta fram fler exempel sjukvård och socialtjänst, skola där flera verksamheter 

har områden att förbättra. Utifrån det skulle man kunna göra en exempelbank med 

powerpointmaterial till ledningsgrupper och APT och som underlag till kommande 

workshoppar. Marie Elm presenterar ett exempel på hur detta ska skulle kunna se ut. 

Då analysgruppen består av några få personer så är de begränsade att ta fram många 

bra exempel så de önskar nu att alla verksamheter i uppdrags- och analysgruppen tar 

fram en avvikelse där två eller flera verksamheter ”medverkat” till att det brustit i 

vård- och omsorg. Viktigt att gå tillbaka i journaler och anteckningar för att se vad 

som föregått händelsen, eventuellt flera månader. Frågor som behöver ställa sig är; 

Vad har brustit? Vilka åtgärder skulle vi ha gjort/vad kunde vi i vår verksamhet 

gjort? Vad gör vi framåt? Vid behov kan man kanske ta hjälp av de som har i 

uppdrag att arbeta med avvikelser i den egna verksamheten. Patientfall skickas till 

Närvårdskontoret senast 30 september. Analysgruppen kan sedan sammanställa och 

förbereda för ett material.                                        

Presentationer bifogas minnesanteckningen. 

 

https://www.vardsamverkan.se/organisation/delregionalvardsamverkan/sodra-alvsborg/Projektochprocesser/egengranskning-samsa/
https://www.vardsamverkan.se/organisation/delregionalvardsamverkan/sodra-alvsborg/Projektochprocesser/egengranskning-samsa/


 
 

§ 9. Frågor kring äldre                                      

Inga punkter finns.                                    

 

§ 10. Avslut  

Ordförande tackade för dagens möte. Nästa möte är digitalt på Teams den 29 

september 2023 kl. 08.30-12.00.  


